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 PROTOKÓŁ NR VIII/2015 

z VIII Sesji Rady Gminy Smyków 

odbytej w dniu 27 lipca 2015 roku  

VIII Sesję Rady Gminy Smyków zwołał Przewodniczący Rady Dariusz Janus. Obrady sesji Rady Gminy 

rozpoczęły się o godz.12.00 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Smykowie. Zawiadomienia o zwołaniu 

sesji z dnia 17 lipca 2015 roku otrzymali wszyscy radni, wójt Józef Śliz, sołtysi, kierownicy jednostek 

organizacyjnych, prowadzonych przez Gminę Smyków. Zawiadomienie o sesji stanowi załącznik nr 1. do 

niniejszego protokołu.  W obradach sesji wzięli udział wszyscy radni, 15-tu, zgodnie z listą obecności, która 

stanowi załącznik nr 2. do niniejszego protokołu. W sesji uczestniczyli także sołtysi, zgodnie z listą 

obecności, która stanowi załącznik nr 3. do niniejszego protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy Smyków – Józef Śliz 

2. Skarbnik Gminy – Wiesława Lesiak 

3. Prawnik Gminy Smyków -  Mariusz Grunt 

4. Rafał Graczkowski – Prezes Zarządu GRACZKOWSKI DOTACJE Sp. z o.o.  

Do punktu 1– go porządku obrad  

Przewodniczący Rady Dariusz Janus otworzył sesję i przewodniczył obradom. Przewodniczący powitał 

uczestniczących w sesji radnych, sołtysów. Na podstawie listy obecności radnych, stwierdził kworum, 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Na sali było obecnych 15 radnych.  

Do punktu 2-go porządku obrad 

Na sekretarza obrad Radni zgłosili, według kolejności, radnego Jerzego Dudę, który wyraził zgodę na 

przyjęcie funkcji. W głosowaniu jawnym radny Jerzy Duda został wybrany sekretarzem obrad jednogłośnie 

(15 „za”).  

Do punktu 3-go porządku obrad 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy mają uwagi do protokołu Nr VII z VII sesji, 

Rady Gminy Smyków kadencji 2014 – 2018, odbytej 10 czerwca 2015 roku. Protokół był wyłożony do 

wglądu u pracownika obsługującego Radę Gminy. Radni nie zgłosili żadnych uwag do protokołu. 

Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym Radni jednogłośnie (15 za) 

opowiedzieli się za przyjęciem protokołu Nr VII z VII sesji Rady Gminy Smyków, odbytej  

10 czerwca 2015 roku  

Do punktu 4-go porządku obrad 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad porządkiem obrad VIII sesji Rady Gminy Smyków.  

 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych.  Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 

Nikt nie był przeciw,  nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

 

Ostatecznie porządek obrad VIII sesji Rady Gminy Smyków przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Wybór sekretarza obrad.  

3. Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Gminy Smyków. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Informacja wójta o pracy Urzędu Gminy między sesjami.  

6. Sprawozdanie komisji stałych Rady Gminy Smyków z posiedzeń między sesjami.  

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
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a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Smyków na lata 2015-2027 

b) zmian w budżecie gminy na 2015 rok 

c) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Smyków na lata 2015-2022” 

d) potwierdzenia członkostwa i ustalenia sposobu reprezentacji gminy Smyków  

w Stowarzyszeniu „Lokalna Grupa Działania – U ŹRÓDEŁ” 

e) powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych,  

na kadencję 2016-2019 

f) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Smyków 

g) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Salata 

h) odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w uchwale  

nr 120/XIV/2012 Rady Gminy Smyków 

i) odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w uchwale  

nr 121/XIV/2012 Rady Gminy Smyków 

 

    9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

    10.  Wolne wnioski.  

    11.  Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy Smyków.  
 

 
 

 

Do punktu 5-go porządku obrad 

 

Informacja Wójta z prac Urzędu Gminy pomiędzy sesjami (02.06.2015 – 17.07.2015 roku)  

 

WYKONYWANE PRACE 

 

 

 Zakończono  prace przy  budowie budynku użyteczności kulturalno-społecznej z  garażem dla OSP 

Kozów.   Rozliczone zostało 100%  inwestycji. Uroczyste otwarcie budynku nastąpi  

w dniu  22 sierpnia br. 

 Firma ROBI SYSTEM Biuro Techniczno Handlowe Robert Drzazga zgodnie z umową 3.2015 

zakończyła prace nad  dokumentacją budowy boiska piłkarskiego do gry w piłkę nożną przy Zespole 

Szkół w Miedzierzy, 10.07.2015 zostało wydane pozwolenie na budowę. 

 Firma K&K Architektura i Konstrukcja Grzegorz Kasprowicz zakończyła zgodnie  

z terminem prace nad koncepcją Urbanistyczno- Architektoniczną rewitalizacji miejscowości 

Smyków.  

 Zakończone prace przy budowie drogi dojazdowej do pól Matyniów-Adamów. W ramach robót 

wykorytowano  teren pod  jezdnię, nawieziono:  

-piasek- 285 ton, 

-kruszywo 0-63mm,   - 343 tony, 

-kruszywo 0-31,5mm - 270 ton , 

Utwardzono  całą drogę walcem drogowym.  

Wartość kruszyw 22,000 zł - pokryto z  funduszów  sołeckich Adamowa i Matyniowa 

 Uzupełniono ubytki  w drogach dojazdowych do pól i drogach gminnych z użyciem kruszywa  

0-31,5 w miejsc. Salata-Pociejów, Pokoradz, Stanowiska. W miejsc. Trawniki  i Cisownik 

utwardzono zajazd dla busów.  
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 W drugiej dekadzie czerwca firma  Ekwood z Kielc wykonała remont przepustów pod drogami   

w miejsc. Muszczarz,( 2 przepusty), Salata Pociejów-jeden, Wartość prac 8,000 zł 

 ZDP w Końskich w wyniku przetargu wybrał wykonawcę – firma DUKT do wykonania nakładek 

asfaltowych  na drogach powiatowych na terenie naszej gminy: 

 

 0401T ciąg dalszy Smyków – Kozów - 990 m 

 0471 T przez miejsc. Stanowiska - 990 m 

 0461T oraz ciąg dalszy w Przyłogach – 270 m 

Rozpoczęcie prac  pod koniec miesiąca lipca 2015r. 

PRZETARGI 

 W dniu 06.07.2015 dokonano otwarcia kopert z ofertami na zadanie pod nazwą Budowa kanalizacji 

sanitarnej w Gminie Smyków dla miejscowości Smyków, Królewiec, Królewiec Poprzeczny, Salata, 

Zastawie, Adamów, Piaski Królewieckie. Etap III – miejscowość Salata. Wpłynęło 15 ofert. 

 

 Przeprowadzono  przetarg nieograniczony na  Dostawę węgla kamiennego   eko - groszek na sezon 

grzewczy 2015/2016 do Urzędu Gminy, Szkoły Podstawowej w Królewcu, Zespołu Szkół  

w Miedzierzy i jednostek organizacyjnych Gminy Smyków. Dostawcą węgla została firma 

"WEGLOPASZ" Sp.z o.o. 60-648 Poznań ul. Piątkowska 149/ 6. Cena oferty brutto: 429,27 zł za 

1 tonę eko-groszku, 77 268,60 zł za  180 ton  eko-groszku, kaloryczność węgla:   28 000 kJ//kg 

 

UMOWY 

 W dniu 9 lipca 2015r. podpisana została umowa dotacji z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach na dofinansowania zadania pn. „ Usuwanie wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Smyków w 2015r.” Koszt całkowity zadania 9 282,82 zł, 

dotacja w kwocie 7 524,42 zł 

 

 

INNE  

 W dniu 1 lipca 2015r. Inwestor Energia Horyzonty Sp z o.o. złożył ujednolicony raport 

oddziaływania na Środowisko dla przedsięwzięcia pn. „ Budowa elektrowni wiatrowych wraz  

z infrastrukturą towarzysząca w miejscowości Przyłogi, gm. Smyków”  

 Do 31 lipca 2015 r. przedłużono termin załatwienia sprawy wydania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn. „ Budowa elektrowni wiatrowych wraz  

z infrastrukturą towarzysząca w miejscowości Przyłogi, gm. Smyków”  

 W ramach funduszu sołeckiego wykonano następujące działania: 

1) Wykonanie, dostawa i montaż mebli do Świetlicy Wiejskiej w Kozowie za kwotę 5 745,00 zł – 

Wykonawca Produkcja Mebli Kuchennych Mariusz Krasowski, Zaborowice 294, 26 – 080 

Mniów 

2) Zakupiono sprzęt AGD i RTV do Świetlic Wiejskich w Kozowie i Smykowie, w tym 

a) Smyków: chłodziarka SAMSUNG, Okap podszafkowy AMICA, czajnik elektryczny 

ZELMER, kuchenka mikrofalowa ZELMER, telewizor PANASONIC 42 cale, antena do 

telewizji naziemnej za kwotę 3 800,00 zł 

b) Kozów: piekarnik BECO, płyta BECO, butla gazowa + reduktor, przewód i zaciski, 

chłodziarka SAMSUNG, okap podszafkowy BECO, czajnik elektryczny ZELMER za kwotę 

3 180,00 zł 
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3) Zakupiono sprzęt nagłaśniający do Świetlicy Wiejskiej w Smykowie za kwotę –  

3 164,01 zł 

4) Zakupiono sprzęt komputerowy do Świetlicy Wiejskiej w Smykowie, w tym: Laptop Lenovo 

oraz komputer stacjonarny All-in-one za kwotę 4 068,75 zł 

5) Zagospodarowano teren w miejscowości Trawniki, w ramach którego wykonano utwardzenie 

terenu i zakup kostki brukowej – 2 785,79zł (zadanie niezakończone) 

6) Zagospodarowano działkę Nr 214/5 przy boisku w miejscowości Przyłogi ( utwardzenie terenu, 

ułożenie kostki brukowej) – 3 164,36 zł (zadanie niezakończone) 

7) Uzupełniono oświetlenie uliczne przy drodze Świnków – Miedzierza – 8 450,00 zł 

8) Poprawiono estetykę terenu przy Świetlicy Wiejskiej w Miedzierzy poprzez  

 uzupełnienie kostki brukowej – 872,62 zł 

 W dniu 18 czerwca 2015r.  wypłacono stypendium szkolne dla 252 uczniów w łącznej  kwocie 

82 830 zł. Wysokość przyznanego stypendium  za okres od stycznia do czerwca 2015 r. dla jednego 

ucznia wyniosło 330 zł. 

 Wnioski o stypendium na rok szkolny 2015/2016 należy składać w terminie do 15 września 2015r. 

Kryterium dochodowe uprawniające do otrzymania stypendium nie może przekroczyć  456 zł netto 

na jedną osobę w rodzinie za miesiąc poprzedzający złożenie wniosku. Wnioski wydawane  

 i przyjmowane są w Urzędzie Gminy Smyków w pokoju Nr 16.  

 Do dnia 15 września 2015r. przyjmowane będą również wnioski o dofinansowanie podręczników  

w ramach rządowego programu pomocy uczniom rozpoczynającym rok  szkolny 2015/2016 

  „Wyprawka szkolna”. Wnioski o przyznanie dofinansowania zakupu podręczników składa się  do 

dyrektora szkoły, do której uczeń będzie uczęszczał w roku szkolnym 2015/2016,  

a w przypadku uczniów uczęszczających do szkół prowadzonych przez gminę Smyków wnioski 

należy składać  w Urzędzie Gminy Smyków w pokoju Nr 16. 

Pomoc w formie dofinansowania zakupu podręczników będzie przysługiwać:  

- uczniom pochodzącym z rodzin, w których dochód na osobę w rodzinie nie przekracza  

574 zł; 

            - uczniom pochodzącym z rodzin niespełniających kryterium dochodowego na podstawie      

            decyzji dyrektora szkoły, uwzględniającej lokalne warunki ekonomiczne i społeczne (np.  

            ciężka choroba,    

  wielodzietność, przemoc, alkoholizm, narkomania w rodzinie); 

- uczniom niepełnosprawnym bez względu na dochód. 

Do wniosku oprócz dokumentów potwierdzających dochód należy dołączyć również  dowód 

 zakupu podręczników/ faktura, rachunek imienny na ucznia  lub rodzica/.  Pomoc w formie 

dofinansowania zakupu podręczników dla uczniów ze szkół Gminy Smyków  przewidziana jest  

w roku szkolnym 2015/2016  dla uczniów klas III szkoły podstawowej – do kwoty 225,00 zł. 

DARMOWE PODRĘCZNIKI W ROKU SZKOLNYM 2015/2016  

- uczniowie klasy I szkoły podstawowej. Uczeń  dostanie przygotowany przez MEN darmowy 

podręcznik „Nasz elementarz”. Ten sam, z którego w ubiegłym roku uczyli się pierwszoklasiści. 

Dodatkowo, szkoła otrzyma z MEN 50 zł na zakup zeszytu do ćwiczeń dla każdego ucznia. 

Bezpłatny jest też podręcznik do nauki języka obcego. Szkoła na jego zakup otrzyma 25 zł/dziecko. 

Kosztem dla rodzica będzie zakup podręczników do przedmiotów nieobowiązkowych (np. religia, 

etyka, drugi język obcy). 

- uczniowie klasy II szkoły podstawowej. Uczeń  dostanie przygotowany przez MEN darmowy 

podręcznik „Nasza szkoła”. Dodatkowo, szkoła otrzyma z MEN 50 zł na zakup ćwiczeń dla 
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każdego ucznia. Bezpłatny jest też podręcznik do nauki języka obcego. Szkoła na jego zakup 

otrzyma 25 zł/dziecko. Rodzic będzie musiał zapłacić tylko za podręczniki do przedmiotów 

nieobowiązkowych (np. religia, etyka, drugi język obcy). 

- uczniowie klasy IV szkoły podstawowej.  Rodzic nie musi kupować ani podręczników, ani 

ćwiczeń, ewentualnie do przedmiotów nieobowiązkowych. Szkoła kupi komplet podręczników i 

ćwiczeń dla ucznia. Na ćwiczenia otrzyma 25 zł/ucznia. Kolejne 140 zł na każdego ucznia dostanie 

na zakup podręczników. Będą to zupełnie nowe książki, kupione od wydawców. Muszą być 

wieloletnie, tzn. nie mogą zawierać miejsc do wypełniania, wpisywania, wycinania, itp. Kupione w 

tym roku podręczniki posłużą trzem kolejnym rocznikom uczniów. 

- uczniowie klasy I gimnazjum.  Rodzic nie musi  nic kupować ani podręczników, ani ćwiczeń. 

Chyba, że do przedmiotów nieobowiązkowych. Na komplet książek dla ucznia szkoła dostanie 250 

zł, kolejne 25 zł na zakup ćwiczeń. Podręczniki będą nowe, kupione na rynku od wydawców. Muszą 

być wieloletnie, tzn. nie mogą zawierać miejsc do wypełniania, wpisywania, wycinania, itp. Kupione 

w tym roku podręczniki posłużą trzem kolejnym rocznikom uczniów. 

Dodatkowe darmowe podręczniki i ćwiczenia w następnych latach: 

         2016/2017 – darmowe podręczniki i ćwiczenia dla uczniów III i V klasy szkoły podstawowej  

         oraz  II   klasy gimnazjów. 

        2017/2018 – darmowe podręczniki i ćwiczenia dla uczniów VI klasy szkoły podstawowej oraz  

          III klasy gimnazjów. 

         2018/2019 – darmowe podręczniki i ćwiczenia dla wszystkich uczniów szkół podstawowych  

           i  gimnazjów. 

 Realizacja programu: „Rodzina  3 PLUS w gminie Smyków”. Program obejmuje wsparcie rodzin 

wielodzietnych  w  formie: świadczenia pieniężnego na rozpoczęcie roku szkolnego  

w wysokości 200,00 zł jednorazowo  na każde dziecko rodzinie wielodzielnej, które podlega 

obowiązkowi przedszkolnemu, lub obowiązkowi szkolnemu, lub obowiązkowi nauki, lub  jest  

w wieku powyżej 18 lat i kontynuuje naukę w szkole (szkole wyższej) nie dłużej jednak niż do 

ukończenia 25 roku życia  niezależnie od sytuacji materialnej. W programie rodzina wielodzietna to 

rodzina (także rodzina zastępcza i rodzinne domy dziecka) zamieszkała na terenie gminy Smyków 

składającą się z rodziców (jednego rodzica) lub opiekunów prawnych mających na utrzymaniu troje   

i więcej dzieci  w wieku do ukończenia 25 roku życia oraz bez względu na wiek w przypadku dzieci 

posiadających orzeczenie  o niepełnosprawności bądź umiarkowanym lub znacznym stopniu 

niepełnosprawności bądź całkowitej niezdolności do pracy  i samodzielnej egzystencji.  Świadczenie 

pieniężne na rozpoczęcie roku szkolnego przyznawane jest przez Wójta Gminy Smyków w oparciu o 

złożony wniosek. Wniosek dostępny jest na stronie internetowej: www.smykow.pl  oraz w Urzędzie 

Gminy w Smykowie w pok. Nr 16. Realizacja programu rozpocznie się  od 1 sierpnia 2015r. 

Terminy składania wniosków:  

- Wnioski złożone do 31 sierpnia 2015r – wypłata świadczenia nastąpi w terminie do 10 września 

2015r. 

            - Wnioski złożone od 1 września do 20 września 2015r – wypłata świadczenia nastąpi  

             w terminie do 30 września 2015r.  

- Wnioski złożone od 21 września do 15 października 2015r-wypłata świadczenia nastąpi  

w terminie do 30 października 2015r 

 W terminie do 8 lipca złożony został wniosek do Wojewody Świętokrzyskiego na zakup książek 

do bibliotek szkolnych w ramach Rządowego programu - „Książki naszych marzeń”. 

Wnioskowane dofinansowanie 2 600,00  zł. wkład własny gminy 650,00 zł. Łącznie będzie to 

http://www.smykow.pl/
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pula środków 3 250,00 zł po 1 625,00 zł dla dwóch bibliotek szkolnych.  Środki zostaną 

przeznaczone na doposażenie  bibliotek  szkolnych  w  nowości  wydawnicze  

i lektury szkolne które ułatwią  min. realizowanie podstawy programowej kształcenia ogólnego 

oraz rozwijanie kompetencji i uzdolnień dzieci i młodzieży. 

 W dniu 12 lipca 2015r. odbył się  Festyn Rodzinny „Jagódka 2015” w miejscowości  Miedzierza 

 podczas,  którego wystąpiły dzieci i młodzież ze Szkoły Podstawowej w Królewcu oraz uczniowie z 

Zespołu Szkół w Miedzierzy,  ponadto wystąpił  zespół „Smykovia”, zespół „GRUPA FURMANA”, 

 zespół  Disco Polo „BASTA” oraz Weronika Górecka i Laurencja Nowacka. Podczas Festynu 

odbyły się następujące konkursy: na potrawę lokalną, w którym udział wzięło 19 osób z 11 sołectw 

Gminy Smyków, konkurs na lepienie pierogów jagodowych w którym również udział wzięło 11 

sołectw oraz konkurs na jedzenie pierogów jagodowych na czas (wzięli w nim udział 

przedstawiciele:  Sejmu, Starostwa Powiatowego w Końskich, Burmistrzów i Wójtów powiatu 

koneckiego, radnych i sołtysów gminy Smyków, strażaków, nauczycieli oraz mieszkańców). 

  Gmina Smyków  po złożeniu  wniosku otrzymała 14 000,00 zł  zwiększenia  kwot części 

oświatowej subwencji ogólnej na rok 2015 z 0,4% rezerwy z tytułu dofinansowania stołówek 

szkolnych w Szkole Podstawowej w Miedzierzy oraz Królewcu.  

 W związku z realizacją projektu systemowego współfinansowanego ze środków EFS w ramach 

POKL realizowanego przez GOPS, wyłoniono w drodze zapytania ofertowego firmę Zakład 

Doskonalenia Zawodowego w Kielcach, Centrum Kształcenia Zawodowego ul. Piłsudskiego 82, 26-

200 Końskie, która w chwili obecnej przeprowadza szkolenie zawodowe dla 7 uczestników projektu 

1) kierowca, operator wózków jezdniowych z napędem silnikowym – 2 mężczyzn 

2) sprzedawca, kasjer kas fiskalnych – 5 kobiet 

Wójt poprosił radnych aby wyłonili spośród siebie dwie osoby do komisji które będą uczestniczyć  

w negocjacji kwoty na zakup działki o której jest mowa w projekcie jednej z procedowanych uchwał na 

dzisiejszej sesji. Wójt poinformował sołtysów i radnych o kwotach funduszu sołeckiego dla poszczególnych 

sołectw. Radna Agnieszka Kastarynda zapytała czy możliwe jest jeszcze wprowadzenie zmian do funduszu 

sołeckiego na ten rok. Wójt odpowiedział, że według niego jest to możliwe, decyduje o tym zebranie 

mieszkańców danego sołectwa. 

Ponadto Urząd Gminy funkcjonuje i wykonuje swoje zadania wynikające z bieżących potrzeb mieszkańców 

gminy, jednostek organizacyjnych administracji samorządowej, rządowej województwa i kraju.  

 

 

Do punktu 6-go porządku obrad 

 

Sprawozdanie komisji stałych Rady Gminy Smyków z posiedzeń między sesjami.  

Jako pierwszy zabrał głos Andrzej Paluch, przewodniczący komisji przemysłu, gospodarki 

terenowej, budownictwa i ochrony środowiska. Kierowana przez niego komisja zebrała się 27 lipca 2015 

roku. W posiedzeniu komisji uczestniczył pełen skład. Komisja przyjęła porządek obrad. Komisja 

wysłuchała informacji wójta o pracy urzędu, przyjęła również projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Strategii Rozwoju Gminy Smyków na lata 2015-2022” W sprawach różnych wpłynęły dwa wnioski wójta 

o wydanie opinii w trybie uchwały o zamiarze odpłatnego nabycie nieruchomości gruntowej  

w miejscowości Smyków oraz na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Salata.  

Radni pracujący w tej komisji nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Następnie głos zabrał radny Andrzej Kołodziejczyk, przewodniczący komisji rewizyjnej. 

Poinformował radę, iż w dniu 27 lipca 2015 roku o godz. 8.00. odbyło się posiedzenie komisji. Komisja 

obradowała w pełnym składzie osobowym.  Komisja zapoznała się z realizacją interpelacji i wniosków 

radnych. Wolnych wniosków nie było. 

 

Kolejny głos zabrał radny Grzegorz Wanat, przewodniczący komisji bezpieczeństwa publicznego, 

ochrony przeciwpożarowej i komunikacji. Komisja zebrała się 27 lipca 2015 roku o godz. 10.00.  

W obradach komisji uczestniczył wójt gminy, przewodniczący rady. Omawiano porządek obrad sesji. 



7 

 

Komisja nie wnosi żadnych uwag ani zmian do porządku obrad. Komisja  zajmowała się projektem uchwały 

w sprawie  przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Smyków na lata 2015-2022” . Wolnych wniosków nie było. 

 

Przewodniczący komisji planowania budżetu, finansów, rolnictwa i leśnictwa radny Grzegorz Lesiak, 

poinformował  radę iż komisja obradowała w dniu 27 lipca 2015 roku, o godz. 9.00. w pełnym składzie 

osobowym.  Członkowie komisji zapoznali się i przyjęli porządek obrad komisji. Następnie  komisja 

zapoznała się z projektami uchwał w sprawie: 
a)  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Smyków na lata 2015-2027 

b)  zmian w budżecie gminy na 2015 rok 

d) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Smyków na lata 2015-2022” 

e) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Smyków 

f) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Salata 
 

Komisja do dwóch pierwszych projektów uchwał nie wnosi uwag i opiniuje je pozytywnie. 

W sprawach różnych wpłynęły dwa wnioski wójta o wydanie opinii w trybie uchwały o zamiarze 

odpłatnego nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Smyków oraz na odpłatne nabycie 

nieruchomości gruntowej w miejscowości Salata. Radni komisji po rozpatrzeniu wniosków wójta wydali 

pozytywną opinię w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej w miejscowości Smyków oraz  

w sprawie  odpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej w miejscowości Salata. 
Wolnych wniosków nie było. 

 

Ostatni głos zabrał przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych radny Jerzy 

Duda, który poinformował że posiedzenie kierowanej przez niego komisji odbyło się 27 lipca 2015 roku.  

W obradach komisji uczestniczył wójt gminy. 

Wójt gminy zapoznał członków komisji z pracami urzędu w tematach dotyczących komisji oświaty, kultury, 

zdrowia i spraw socjalnych.   

Komisja zapoznała się z projektami uchwał w sprawie: 
a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Smyków na lata 2015-2027 

b) zmian w budżecie gminy na 2015 rok. Wójt przedstawił i omówił zmiany do WPF i budżecie. 

Komisja wysłuchała informacji dotyczącej „Strategii Rozwoju Gminy Smyków na lata 2015-2022”, którą 

przedstawił Pan Rafał Graczkowski – przygotowujący ten dokument. Przewodniczący komisji wyraził 

zadowolenie z faktu wykonania (odnowienia) placu zabaw oraz z prac wykonanych przy boisku 

wielofunkcyjnym, niestety zdarzają się akty wandalizmu którym trzeba zapobiegać. 
Żadnych wniosków nie było. 
 

 

Do punktu 7-go porządku obrad 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Jako pierwszy głos zabrał radny Grzegorz Młodawski, który poprosił aby wójt zwrócił uwagę na prace przy 

budowie kanalizacji wykonywane w Królewcu, chodzi tu o rozbiórkę chodnika. Następnie głos zabrała 

radna Agnieszka Kastarynda która nawiązała do budowy dróg i zaapelowała, aby przy nowo budowanych 

drogach były również rowy ponieważ w przeciwnym razie bardzo szybko nawierzchnia będzie wymagała 

remontu. Nawiązując do montażu słupków w drodze do boiska to radna zwróciła uwagę  że może lepszym 

rozwiązaniem byłby montaż otwieranej barierki ze względu na bezpieczeństwo w razie pożaru czy jakiegoś 

wypadku. Radna zgłosiła również braki w oświetleniu ulicznym w miejscowości Cisownik i Stażnica 

zgłaszane przez mieszkańców tych miejscowości. Radny Duda zgłosił również fakt, że na hali sportowej 

przecieka dach w czterech miejscach i należało by to zabezpieczyć ze względu na bezpieczeństwo dzieci. 

Radna Agnieszka Kastarynda zapytała czy są jakieś zmiany w zatrudnieniu w Zespole Szkół w Miedzierzy 

chodzi o pedagoga szkolnego. 
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Do punktu 8- go porządku obrad 

 

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Smyków na lata 2015-2027 

b) zmian w budżecie gminy na 2015 rok 

c) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Smyków na lata 2015-2022” 

d) potwierdzenia członkostwa i ustalenia sposobu reprezentacji gminy Smyków  

w Stowarzyszeniu „Lokalna Grupa Działania – U ŹRÓDEŁ” 

e) powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych,  

na kadencję 2016-2019 

f) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Smyków 

g) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Salata 

h) odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w uchwale nr 

120/XIV/2012 Rady Gminy Smyków 

i) odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w uchwale nr 

121/XIV/2012 Rady Gminy Smyków 

 

Do punktu 8„a” porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Smyków na lata 2014-2027. Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym nad przyjęciem projektu uchwały wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały 

głosowali wszyscy zebrani na sali radni (15 za). Nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr 50/VIII/2015 Rady Gminy Smyków w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Smyków na lata 2014-2025 stanowi załącznik Nr 4. do niniejszego protokołu 

Do punktu 8„b” porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. Pytań nie 

było. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym nad przyjęciem projektu 

uchwały wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy zebrani na sali radni (15 za). 

Nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Uchwała Nr 51/VIII/2015 Rady Gminy Smyków  

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok stanowi załącznik Nr 5. do niniejszego protokołu 

Do punktu 8„c” porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Smyków na 

lata 2015-2022”. Radni otrzymali materiał (w wersji cyfrowej) do tej uchwały ze względu na objętość 

materiału. Przewodniczący poszczególnych komisji stałych otrzymali również wersję papierową projektu 

strategii. Radna Agnieszka Kastarynda poprosiła o poprawienie informacji na str. 96, że pieniądze na projekt 

„ Smykałki śpiewają świat rozweselają” pozyskało Stowarzyszenie Przyjaciół Gminy Smyków natomiast 

zespół ten projekt realizował. Radna poprosiła również wójta o wyjaśnienie o której drodze jest mowa na str. 

145 w punkcie 4 „Modernizacja drogi powiatowej nr 0462T Matyniów - Adamów w miejscowości Matyniów na 

odcinku ok. 1 km wraz z budową infrastruktury towarzyszącej  za kwotę 500 000 tys. zł.”  Czy to jest droga gminna 

czy powiatowa, która konkretnie. Wójt poprosił o wyjaśnienie pracownika urzędu Pana Lachowskiego, który 

wyjaśnił, że chodzi tutaj o drogę powiatową przez Adamów, nie przez Matyniów a do informacji wkradł się błąd. 

Radna Kastarynda zapytała również o wyjaśnienie  informacji zawartej na stronie 137 punkt 3 „Budowa budynku 

wielofunkcyjnego w Przyłogach  (OSP, świetlica wiejska, poradnia rehabilitacyjna) oraz jego wyposażenie m.in.  

w sprzęt audio-wizualny np. komputery, telewizory.  Dlaczego nie ma tutaj informacji o ośrodku zdrowia, tylko  

o poradni rehabilitacyjnej? Wójt wyjaśnił, że są przewidziane pomieszczenia pod gabinety lekarskie ale trzeba się 

zastanowić czy wprowadzać zapis o ośrodku zdrowia, bo może się w przyszłości okazać, że będą stać puste 
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pomieszczenia. Budynek będzie bardzo duży i budowany w jednym etapie ale trzeba zastanowić się nad 

nazewnictwem ponieważ jest to ważne przy korzystaniu z dotacji unijnych. Zastępca wójta odczytał pełną nazwę jaka 

powinna być wpisana i brzmi ona” Budowa budynku kulturalno – społecznego wraz z jednostanowiskowym garażem 

OSP gabinetem lekarskim i rehabilitacją w Przyłogach” Radna zapytała czy można zobaczyć projekt. Zastępca wójta 

odpowiedział że taki projekt przedstawi radzie. 

Radny Lesiak zapytał o informacje na str. 144 Strategii w tabeli cel operacyjny 2 punkt 1 „Modernizacja drogi 

powiatowej nr 0471T Stanowiska -Kłucko-Filipy na odcinku 2,3 km w miejscowości Stanowiska wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą kwota 5 mln zł” oraz punkt 2 Modernizacja drogi powiatowej 0401T Stąporków-Smyków- 

Radoszyce-Włoszczowa na odcinku przebiegającym przez Gminę Smyków wraz z budową infrastruktury 

towarzyszącej (dł. 11.087 km) również kwota 5 mln. Natomiast w celu operacyjnym 1na str. 142 zadanie w punkcie 2 

Modernizacja drogi gminnej nr 382007T i 382006T Salata- Muszczarz - granica gminy wraz z budową infrastruktury 

towarzyszącej w tym chodnika (na odcinku 3,1 km) kwota 300 tys. Skąd takie różnice w kwotach i kilometrach. 

W celu przygotowania wyjaśnień przewodniczący zarządził przerwę w obradach.  

Po wznowieniu obrad zastępca przewodniczącego rady Kazimiera Opala zgłosiła wniosek o wycofanie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Smyków na lata 2015-2022”. Wójt wyraził swoje 

niezadowolenie z przygotowanego projektu strategii i poprosił radę o poparcie wniosku radnej Opala. Radna 

Kastarynda powiedziała, że jesteśmy na etapie pracy nad strategią i jeszcze wszystko można poprawić. 

Przystąpiono więc do głosowania nad wnioskiem. W głosowaniu jawnym nad wnioskiem wzięło udział 15 

radnych. Za przyjęciem wniosku głosowali wszyscy zebrani na sali radni (15 za). Nikt nie był przeciw, nikt 

nie wstrzymał się od głosu. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Smyków na lata 

2015-2022” został wycofany. 

 

Do punktu 8„d” porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie potwierdzenia członkostwa i ustalenia sposobu 

reprezentacji gminy Smyków w Stowarzyszeniu „Lokalna Grupa Działania – U ŹRÓDEŁ” 

Wyjaśnień do projektu tej uchwał udzieli prawnik Mariusz Grunt. 

Radna Agnieszka Kastarynda zapytała czy zapis w paragrafie 2 projektu uchwały „Reprezentantem Gminy 

Smyków na Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia, z prawem kandydowania do jego władz, jest Zastępca 

Wójta Gminy Smyków” nie będzie kolidował w razie zmiany na stanowisku zastępcy ponieważ przeszłości 

taka sytuacja miała miejsce. Prawnik wyjaśnił że tutaj jest wpisana funkcja i nawet w razie zmiany mowa 

jest o stanowisku służbowym bez wymieniania nazwiska.  Przystąpiono więc do głosowania nad projektem 

uchwały. W głosowaniu jawnym nad przyjęciem projektu uchwały wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem 

uchwały głosowali wszyscy zebrani na sali radni (15 za). Nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Uchwała Nr 52/VIII/2015 Rady Gminy Smyków w sprawie w sprawie potwierdzenia członkostwa  

i ustalenia sposobu reprezentacji gminy Smyków w Stowarzyszeniu „Lokalna Grupa Działania –  

U ŹRÓDEŁ” stanowi załącznik Nr 6. do niniejszego protokołu 

 

 

Do punktu 8„e” porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników do sądów powszechnych, na kadencję 2016-2019. Przewodniczący poprosił  

o zgłaszanie osób do zespołu. W międzyczasie prawnik wyjaśnił jakie zadania stoją przed wybranym 

zespołem. Głównym i najważniejszym zadaniem jest wystąpienie do Wojewódzkiego Komendanta Policji  

w Kielcach o wydanie opinii o zgłoszonym kandydacie bądź  kandydatach. Przed głosowaniem uchwał  

o wyborze ławnika wskazana osoba z komisji przedstawia opinię kandydata.  Pytań nie było. Do zespołu 

zgłoszono Grzegorza Lesiaka – nie wyraził zgody, Jarzy Duda nie wyraził zgody, Andrzej Paluch – wyraził 

zgodę, Wojciech Włoszczyński – wyraził zgodę, Józef Błoński – wyraził zgodę. Przewodniczący odczytał 
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projekt uchwały z nazwiskami radnych którzy wyrazili zgodę na wejście do zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników do sądów powszechnych, na kadencję 2016-2019. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym nad przyjęciem 

projektu uchwały wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy zebrani na sali radni 

(15 za). Nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Uchwała Nr 53/VIII/2015 Rady Gminy 

Smyków w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych, na kadencję 2016-2019 stanowi załącznik Nr 7. do niniejszego protokołu. 

 

Do punktu 8„f” porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 

nieruchomości gruntowej w miejscowości Smyków. Pytań nie było. Przystąpiono więc do głosowania nad 

projektem uchwały. W głosowaniu jawnym nad przyjęciem projektu uchwały wzięło udział 15 radnych. Za 

przyjęciem uchwały głosowali wszyscy zebrani na sali radni (15 za). Nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Uchwała Nr 54/VIII/2015 Rady Gminy Smyków w sprawie wyrażenia zgody na 

odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Smyków stanowi załącznik Nr 8. do niniejszego 

protokołu. 

Do punktu 8„g” porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 

nieruchomości gruntowej w miejscowości Salata. Pytań nie było. Przystąpiono więc do głosowania nad 

projektem uchwały. W głosowaniu jawnym nad przyjęciem projektu uchwały wzięło udział 15 radnych.  

Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy zebrani na sali radni (15 za). Nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Uchwała Nr 55/VIII/2015 Rady Gminy Smyków w sprawie sposobu wyrażenia 

zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej w miejscowości Salata. stanowi załącznik Nr 8. do 

niniejszego protokołu. Po przegłosowaniu dwóch ostatnich uchwał wójt poprosił o wyłonienie spośród rady 

dwóch radnych do zespołu negocjacyjnego w sprawie zakupu gruntu w Smykowie o którym mowa  

w uchwale Nr 55/VIII/2015. Zespół będzie powołany Zarządzeniem Wójta Gminy. Spośród radnych zgodę 

wyrazili Radny Andrzej Kołodziejczyk i radny Józef Błoński. 

 

Do punktu 8„h” porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia 

naruszenia prawa w uchwale nr 120/XIV/2012 Rady Gminy Smyków. Wyjaśnień udzielił prawnik Mariusz 

Grunt. Pytań nie było.  Przystąpiono więc do głosowania nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym 

nad przyjęciem projektu uchwały wzięło udział 15 radnych Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy 

zebrani na sali radni (15 za). Nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Uchwała Nr 

56/VIII/2015 Rady Gminy Smyków w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia 

prawa w uchwale nr 120/XIV/2012 Rady Gminy Smyków stanowi załącznik Nr 9. do niniejszego protokołu. 

 

Do punktu 8„i” porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia 

naruszenia prawa w uchwale nr 121/XIV/2012 Rady Gminy Smyków. Prawnik wyjaśnił radzie że jest to 

uchwała związana z poprzednią którą rada przyjęła. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym nad przyjęciem projektu uchwały wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych (15 za). Nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Uchwała Nr 

57/VIII/2015 Rady Gminy Smyków w odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa  

w uchwale nr 121/XIV/2012 Rady Gminy Smyków stanowi załącznik Nr 10. do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 9-go porządku obrad 

 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych 

Wójt odpowiadając na pytanie Radnemu Młodawskiemu powiedział, że zwróci baczniejszą uwagę na prace 

przy kanalizacji w Królewcu. Rozbiórka chodnika jest tam gdzie właściciele nie wyrazili zgody na przejście 

przez ich posesje. Wiąże się to również z opłatami dla ZG za umiejscowienie urządzeń w pasie drogowym.  

 Radnej Agnieszce Kastaryndzie  wójt odpowiedział że budowa rowów przy nowo budowanych drogach 

wiąże się z zupełnie inną techniką. Tutaj jest mowa o remoncie i odtworzenie nawierzchni. Przy budowie  

w grę wchodzą dużo większe pieniądze. Jeśli chodzi o wjazd na boisko w Przyłogach to wójt chce zapobiec 

aktom wandalizmu, stąd wkopane słupy. Jeśli będzie taka potrzeba to słupy będą wyjęte lub zrobiona brama. 

Odnośnie oświetlenia radna Kastaryda wyjaśniła sprawę z radną Opala Kazimierą. Wójt odpowiedział 

radnemu Dudzie ze przecieki na hali sportowej przy Zespole Szkół będą zabezpieczone. Jeśli chodzi o 

zatrudnienie w Zespole Szkół to za to odpowiada dyrektor w uzgodnieniu z organem prowadzącym. Wójt po 

spotkaniu z dyrektorami szkół dostał informacje ze pedagodzy będą podzieleni tak aby obsługiwać Szkołę 

Podstawową w Królewcu i Zespół Szkół w Miedzierzy. Jest kilka osób chętnych. Osoby które będą 

pracować na etacie pedagoga są również opiekunami dzieci które dojeżdżają do szkół.  

 

Do punktu 10-go porządku obrad 

Wolne wnioski 

 

W wolnych wnioskach radna Agnieszka Kastarynda zaproponowała aby do pracy przy strategii mogli 

uczestniczyć radni, można w tym celu powołać zespół spośród radnych. Zastępca wójta Pan Radosław 

Orzelski odpowiedział, że poprawki które zgłosili radni i inne które nie zostały naniesione będą należycie 

uzupełnione. Przewodniczący odczytał zaproszenie na konsultacje, które odbędą się we wtorek 04.08. br. 

organizowane przez LDG „U Źródeł”. Będą one dotyczyły opracowywanej Lokalnej Strategii Rozwoju 

kierowanej przez społeczność na okres programowania 2014-2020. Strategia obejmuje 9 gmin obszaru 

„LGD U Źródeł” Radna Kastarynda jako członek Rady LGD, podkreśliła jak ważne jest aby uczestniczyć w 

takich konsultacjach tak aby powstały dokument był odzwierciedleniem potrzeb i oczekiwań wszystkich 

grup społecznych. Radna przypomniała, że właśnie przez LGD Gmina Smyków pozyskała dużo pieniędzy. 

Radna podziękowała na ręce wójta za organizację Festynu Rodzinnego Jagódka 2015. Podkreśliła 

profesjonalizm osób przygotowujących uroczystość. Zastępca wójta przedstawił projekt graficzny „Budynku 

użyteczności kulturalno-społecznej wraz z jednostanowiskowym garażem OSP gabinetem lekarskim i rehabilitacją 

w Przyłogach” i go omówił. 

 

Do punktu 11-go porządku obrad 

Przewodniczący Rady podziękował radnym za udział w sesji. Obrady VIII Sesji Rady Gminy Smyków 

Przewodniczący Rady zamknął ok. godz. 15.00. Na tym protokół zakończono.  

Szczegółowy zapis obrad sesji w wersji cyfrowej jest dołączony do protokołu. 

 

 

       Przewodniczący Rady 

/-/ Dariusz Janusz 

  


